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Vážené dámy a páni, milí hostia... 

Slovensko bude počas predsedníctva na pol roka tvárou EÚ a my vám dnes predstavujeme tvár 

slovenského predsedníctva. Predsedníctvo nie je len o politike. 

PRES je aj obrovská príležitosť, aby Európa a svet viac spoznali našu krajinu. Slovensko je výnimočné 

prírodou, tradíciami, folklórom. Je to mladá, dynamická krajina šikovných a tvorivých ľudí. Ukázalo sa to 

aj pri tvorbe loga nášho predsedníctva.  

Logo je najviditeľnejšia značka predsedníckej krajiny. Naše logo je zároveň dôkazom, že predsedníctvo nie 

je elitárskym projektom. Verejnosť bola priamo pri jeho tvorbe. Obrovský záujem odborníkov aj laikov 

o účasť v súťaži nás príjemne prekvapil. Zapojilo sa do nej vyše 220 kreatívnych ľudí. Z ich návrhov bolo 

zrejmé, že im nešlo o tých 4 500 eur určených víťazovi. Ale chceli byť navždy zapísaní do dejín našej 

krajiny. Logo teda vlastníme spoločne my, občania SR... 

A čo predstavuje? Prečo sme rozhodli, že víťazom sa stane Jakub Dušička, 23-ročný študent Vysokej 

školy výtvarných umení v Bratislave? 

(1) Pretože je autentické a jedinečné. Nikto zatiaľ nič podobné počas svojho predsedníctva nepoužil. Je 

ľahko zapamätateľné a je jednoduché na pochopenie. A tiež svojou podstatou príťažlivé a jemne 

provokatívne. 

(2) Je absolútne ľudské a univerzálne. Vyjadruje ten najprirodzenejší a najpozitívnejší z ľudských 

pocitov. Úsmev a dobrú náladu. Je to typický výraz všetkých spokojných a veselých ľudí sveta, 

a teda naša spoločná charakteristika. Navyše v súčasnej informačnej dobe je to aj snáď jeden 

z najpoužívanejších prostriedkov modernej komunikácie. 

(3) Je typicky slovenské – a teda mladícke a dynamické. Dynamika a energia sú základnou filozofiou nášho 

predsedníctva a nesú v sebe aj náš úspešný európsky príbeh. Logo je tiež výrazom našej kreativity 

a inovatívnosti. Hrá sa so slovenčinou a jej tak príznačnými diakritickými znamienkami. Ich obmenami 

vznikajú rôzne tváre a pocity. Možno sme si doteraz ani neuvedomili, aké rozličné emócie sa v našom 

jazyku skryto nachádzajú... 

(4) A je nepochybne európske. Pozitívna energia z neho symbolizuje náš kladný vzťah k únii. Úsmev je 

výrazom radosti. Tej, ktorú by sme mali napriek všetkým problémom mať, pretože žijeme na 

šťastnom kontinente, ktorý nám závidia milióny ľudí po celej planéte. Ale najmä, je príznačným 

vyobrazením vhodne doplňujúcim  našu spoločnú európsku hymnu. Beethoven a jeho „Óda na 

radosť“ je európskou súčasťou nášho loga. 

Dámy a páni, 

V európskej politike, ako všetci vieme, sú témy, ktoré nás spájajú, ale aj veľa takých, pri ktorých 

musíme hľadať kompromisné riešenia. Slovensko bude pol roka kormidlovať európsku loď, ktorá dnes 

pláva v neľahkých svetových vodách.  

S usmiatou tvárou svojho loga tento raz v úlohe kapitána bude musieť naplno využiť aj svoju povestnú 

vynaliezavosť a flexibilitu. Ale aj tradičnú pohostinnosť a dobrosrdečnosť. Aby všetci tí, ktorí nás 

navštívia, odchádzali s presvedčením, že Slovensko sa svojho PRES zhostilo maximálne profesionálne 

a s úsmevom, a teda s pocitom, že sa sem chcú vrátiť... 

Milí spoluobčania, prosím, prijmite logo za svoje. Poďme si teraz predstaviť autora loga! 


